

1. Record Nr.	UNISA996543172403316
Autore	Oevermann Heike
Titolo	Open Heritage : Community-Driven Adaptive Reuse in Europe: Best Practice
Pubbl/distr/stampa	Basel/Berlin/Boston : , : Walter de Gruyter GmbH, , 2023 ©2023
ISBN	3-0356-2682-0
Edizione	[First edition.]
Descrizione fisica	1 online resource (216 pages)
Altri autori (Persone)	PolyákLevente SzemzőHanna MiegHarald A
Disciplina	720.47
Soggetti	Architecture
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>Developing cultural heritage in a more sustainable way. New approaches and examples from practice. "Open Heritage" is a response to the urgent need for a more open definition of cultural heritage, of the parties involved in protecting and maintaining it, and of the relevant planning processes in order to ensure the sustainable reuse of cultural heritage in times of climate change, social inequality and social plurality. This book introduces in a clear and systematic manner the results of the EU-funded OpenHeritage project, which examined best practices in different European countries. It focuses on the idea of inclusive heritage management based on community-driven processes. It is designed to act as a guide for anyone involved in planning, researching, and deciding on the further development and use of cultural heritage. Systematic presentation of the results of the EU-funded project OpenHeritage A collection of different approaches to assessing the social impact of bottom-up cultural heritage reuse projects Presentation of numerous methods derived from OpenHeritage case studies and other European initiatives</p> <p>Kulturerbe zukunftsfähig weiterentwickeln. Neue Ansätze und Beispiele aus der Praxis. "Open Heritage" gründet auf der dringenden Forderung,</p>

dass eine zukunftsfähige Weiterentwicklung von unserem Kulturerbe in Zeiten des Klimawandels, sozialer Ungleichheit und Pluralität der Gesellschaft nur möglich ist, wenn wir die Definition von Kulturerbe, von Planungsprozessen sowie davon, wer an der Pflege beteiligt sein kann, öffnen. Dieses Buch präsentiert auf anschauliche und systematische Weise die Ergebnisse des EU-geförderten Projekts OpenHeritage, in dem zahlreiche von der Gemeinschaft gesteuerte europäische Fallbeispiele untersucht wurden. Dabei stellt es die Idee eines integrativen Managements in den Mittelpunkt. Dieser anleitende Überblick dient allen involvierten, planenden, forschenden und entscheidenden Akteur:innen für die zeitgemäße Weiterentwicklung und Nutzung von Kulturerbe. Systematische Darstellung der Ergebnisse des EU-Projekts OpenHeritage Sammlung verschiedener Ansätze zur Abschätzung der sozialen Auswirkungen von Bottom-up-Projekten bei der Wiederverwendung von Kulturerbe Darstellung zahlreicher Methoden aus Fallstudien von OpenHeritage sowie aus Initiativen in Europa
